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Daianu: Anul 2020 este un moment cheie. Aplicarea legii sa se faca în functie de

spatiu fiscal 

Anul 2020 este un moment cheie, a declarat joi, presedintele Consiliului Fiscal, Daniel Daianu, cu referire la

majorarea punctului de pensie prevazuta pentru acest an, el precizând, în context, ca îi doreste ministrului

Finantelor, Florin Cîtu, sa poata sa adopte masura corecta.

"Anul 2020 este un moment cheie si eu sper sa se ia decizia înteleapta si îi doresc ministrului Florin Cîtu sa poata

sa adopte masura corecta având sprijin politic pentru ca altfel ne afundam. Şi acesta trebuie sa se explice

oamenilor, ca nu este vorba de a lua, de a intra într-un regim de austeritate, este de a da mai putin pentru a nu lua

dupa nu mult timp, a lua din buzunarele oamenilor sub o forma sau alta. Se poate ajunge la cresteri de taxe si

impozite daca nu avem alta solutie. Aplicarea legii sa se faca în functie de spatiu fiscal si aici trebuie vazut care

este spatiul fiscal", a spus Daniel Daianu la evenimentul "Întâlnire cu presa economica" organizat de Piata

Financiara la Predeal.

Daniel Daianu a precizat ca nu se poate vorbi de bugetul pentru 2020 fara a discuta bugetul în 2021 având în

vedere legatura dintre cele doua. Cresterea din 2020 a punctului de pensie are un impact de trei ori mai mare în

2021. Recalcularea are impact mare în 2022, de circa 1% din PIB.

El a explicat ca o esalonare pe patru ani a cresterii cu 40% a punctului de pensie ar duce deficitul la 4-4,1% în

2020 si la 4,2% în 2021.

"Cu alte masuri ne-am apropia de tinta de 3,6% în 2020. Recalcularea din 2022 ar adauga însa 1% din PIB, deci

alte masuri compensatorii sunt necesare", a declarat Daniel Daianu.

Presedintele CF a precizat ca fara cresterea punctului de pensie, în 2020 deficitul ar fi de 3,8-3,9% din PIB.

Pensiile ar creste totusi cu 8% medie anuala în 2020 datorita maririi cu 15% în septembrie 2019.

Daniel Daianu a subliniat faptul ca o crestere a veniturilor fiscale este absolut necesara, iar noi reduceri de taxe si

impozite ar fi "o prostie".

"Şi acum sunt initiative. Şi taxa clawback, iar s-o reducem...Lasati-ma domnule, ce vrea industria farma? Noi ne

ocupam de finantele publice ale României nu de ce vrea industria farma. Şi îmi pare bine ca Bogdan Chiritoiu

(presedintele Consiliului Concurentei, n.r.) a spus public si ar trebui sa o spuna. Sunt presiuni mari din partea

mediului de afaceri si chiar santaje. Dar chiar ne temem? Politica economica se face pentru România, nu pentru o

firma sau alta. Ca e multinationala, ca e firma locala, nu conteaza. Fara mediu de afaceri sanatos nu functioneaza

economia. Fara consumatori, fara cetateni care sa câstige bine nu functioneaza economia. Fara transparenta, fara

venituri fiscale mai mari, nu este în regula. Teza ca nu pot fi crescute veniturile fiscale este incorecta. S-a reusit în

Bulgaria si Polonia. Dar ce, România este blestemata?", a spus Daniel Daianu.

De asemenea, el a atras atentia ca o noua criza nu ar trebui privita doar din perspectiva consolidarii bugetare.

"Eu cred ca daca mai trecem printr-o criza ne vom confrunta cu un exod accentuat de oameni. Şi acest lucru ar

trebui oamenii politici sa îl înteleaga. Pentru ca tinerii nu mai au rabdare. Nu au rabdare batrâni care spun ca vrem

sa traim mai bine. Tinerii vor spune "domnule, eu vreau sa traiesc mai bine si nu sunt obligat sa traiesc în România

lui Ceausescu. Pot sa ma duc sa traiesc în alt stat membru". Deci vedeti ce implicatii, nu sunt numai consolidare

bugetara si cu asta basta. Consecintele pot fi dramatice", a mai declarat Daniel Daianu.
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